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A ŞASEA SCRISOARE DESCHISĂ ADRESATĂ PREŞEDINTELUI 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CONSTANŢA, 

DOMNUL NICUŞOR DANIEL CONSTANTINESCU 

 

Stimate domnule preşedinte, 

 

Mă gândesc că până astăzi, aţi îngăduit mesagerilor de la partid să vă 

informeze că reorganizarea teritorială a României nu se va materializa, cel puţin în 

viitorul apropiat.  

Am sperat că veţi abandona năstruşnica idee a referendumului pe această 

temă prin convocarea unei noi şedinte a Consiliului Judeţean care să anuleze 

Hotărârea în cauză.  

Iar ca de obicei, atunci când vă produceţi singur câte un disconfort major, 

încercaţi să îngropaţi în tăcere subiectul.   

Domnule preşedinte, 

Dincolo de ceea ce ar fi trebuit să faceţi în ultimele zile, rămâne ceea ce aţi 

făcut: o acţiune iraţională, politicianistă şi nelegală.  

 Aprobarea în unanimitate a acestei acţiuni nu miră pe nimeni. Este de 

notorietate că grupurile de consilieri judeţeni ce compun alianţa socialistă aplaudă 

în genunchi şi cu ochii în pământ orice fel de propunere făcută de domnia voastră. 

 Cu această ocazie însă, am descoperit că aveţi serioase aptitudini de 

magician, aţi putea fi un veritabil “Houdini al banului public”. Spun acest lucru 

întrucât identificarea surselor de finanţare pentru acest referendum inutil 

constănţenilor, dar util intereselor dumneavoastră politicianiste, este un veritabil 

act de magie.  

 M-aş bucura să constat că vă păstraţi calităţile de magician, care scoate bani 

din criză, şi atunci în discuţie se află domenii aflate în moarte clinică, aşa cum este 

cultura.  
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 Domnule preşedinte,  

Prin această scrisoare, vă propun să nu irosim fructele magiei prin care aţi 

creat cadrul pentru o bună desfăşurare a referendumului, adică să redirecţionăm 

suma de 4 miliarde lei acolo unde este cu adevărat necesar. 

Astfel, în primul rând, vă solicit, aşa cum este de bun simţ, ca în prima 

şedinţă a Consiliului Judeţean să introduceţi pe ordinea de zi un proiect de 

hotărâre privind anularea Hotărârii cu nr.179/22.06.2011 privind aprobarea 

organizării referendumului judeţean având tema "Consultarea cetăţenilor judeţului 

cu privire la desfiinţarea unităţii administrativ teritoriale, Judeţul Constanţa ". 

Este inutil să vă reamintesc faptul că aţi convocat în mod nelegal o şedinţă 

a Consiliului Judeţean, aţi adoptat o hotărâre la fel de nelegală şi aţi găsit, pe loc, 

fonduri pentru aplicarea ei, având la bază doar o dezbatere publică, adică o 

discuţie, şi nu un act normativ. 

 Este totuşi util să vă reamintesc că în vara anului trecut, când Ministerul 

Culturii v-a comunicat printr-o adresă oficială că Teatrul Naţional de Operă şi 

Balet “Oleg Danovski” nu intră sub incidenţa Ordonanţei nr.63/2010, aţi solicitat 

modificarea expresă a Ordonanţei respective printr-un alt act normativ. Atunci, un 

document oficial nu v-a oprit să distrugeţi Teatrul, astăzi lipsa unui document 

oficial nu v-a oprit să încălcaţi legea. Toate acestea doar pentru derularea unei 

campanii mascate din bani publici cu un an înaintea alegerilor locale.  

 În al doilea rând, vă propun să direcţionaţi suma de 4 miliarde lei destinată 

referendumului către câteva domenii aflate în pragul dezastrului.  

Astfel, aţi putea salva de la desfiinţare echipa de handbal feminin, CS 

Tomis Constanţa, care a început returul acestui campionat pe locul 3 şi l-a terminat 

pe locul 10.  

Această contraperformanţă, domnule preşedinte, vi se datorează în 

exclusivitate.  
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În timp ce la propunerea domniei voastre, plenul Consiliului Judeţean a 

alocat, în repetate rânduri, sume considerabile echipei de handbal masculin, 

echipelor de volei feminin şi masculin, precum şi echipei de rugby, echipa de 

handbal feminin a trebuit să se mulţumească doar cu firimiturile de la masa 

bogaţilor. 

 Chiar dacă aţi lăsat să se întrevadă o rază de speranţă odată cu adoptarea 

Hotărârii nr.37/27.01.2011 prin care s-a alocat impresionanta sumă de 40 de 

miliarde lei (aproximativ 1 milion de euro) Fundaţiei pentru Promovarea Sportului 

Constănţean cu angajamentul ferm ca din această sumă să fie achitate restanţele 

salariale către jucătoare, acest lucru nu s-a întâmplat. 

Datorită acestor promisiuni, care s-au dovedit a fi deşarte, toate 

handbalistele valoroase ale echipei au plecat. 

Fără antrenor, fără jucătoare experimentate, fără bani pentru transferuri, 

fără bani pentru salarii, CS Tomis Constanţa este condamnată în sezonul 

competiţional 2011-2012 să lupte pentru evitarea retrogradării.  

Vă reamintesc, domnule preşedinte, că echipa de handbal feminin a reuşit 

anul acesta performanţa pe care nici o altă echipă constănţeană finanţată din 

bugetul Consiliului Judeţean nu a atins-o: calificarea în optimile de finală ale unei 

cupe europene, mai precis Cupa Cupelor. 

Cu doar puţină bunăvoinţă din partea domniei voastre, CS Tomis Constanţa 

se poate redresa şi poate repeta performanţele trecutului care datează încă din anul 

1978. 

Un alt domeniu aflat în pragul dezastrului este cel al culturii. Orice veţi 

întreprinde în acest sens, chiar şi cu o parte din suma alocată referendumului, ar fi 

precum un balon de oxigen pentru cultura constănţeană. De pildă, s-ar putea 

îmbogăţi fondul de carte al Bibliotecii Judeţene, s-ar putea asigura cadrul propice 

desfăşurării activităţii Muzeului de Artă, s-ar susţine instituţiile de spectacole cu 

diverse puneri în scenă. S-ar putea face multe, dacă v-aţi dori. 
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Pentru că tot am ajuns la cultură, vreau să vă aduc la cunoştinţă că în 

perioada 28 octombrie-6 noiembrie 2011, se va desfăşura la Bucureşti, Festivalul 

Naţional de Teatru (FNT). 

Dacă mai exista vreun constănțean care să nu conceapă ca acest festival să 

se desfăşoare fără un spectacol suţinut de Teatrul nostru de Stat, ei bine, acel 

constănțean este doar un naiv trist.  

Iubitorii de artă vor fi delectaţi de artiştii teatrelor din Craiova, Sibiu, 

Braşov, Cluj, Timişoara, Târgu-Mureş, Iaşi şi Sfântu Gheorghe care se vor întâlni 

pe scena acestui Festival Naţional. Iar ca de obicei, atunci când vorbim despre 

cultură în general, Constanţa nu mai există.  

Acum, chiar şi cu o parte a fondurilor destinate referendumului, aveţi şansa 

să mai salvaţi ce se poate salva din cultura constănțeană. 

Nu în ultimul rând, consider că din suma de 400.000 lei aţi putea soluţiona 

o serie de cazuri sociale grave din judeţ iar prin aceasta să redaţi speranţa de viaţă 

unor oameni aflaţi în necaz. 

 În concluzie, domnule preşedinte, în prima şedinţă a Consiliului Judeţean, 

pe lângă anularea Hotărârii privind organizarea referendumului, vă propun să 

realocaţi suma de 400.000 lei către următoarele trei direcţii principale: 

• Salvarea de la desfiinţare a echipei-simbol a judeţului Constanţa de handbal 

feminin, CS Tomis (fostă Hidrotehica); 

• Susţinerea instituţiilor de cultură judeţene; 

• Soluţionarea unor grave cazuri sociale din judeţ. 

 Este drept că direcţiile mai sus menţionate au o utilitate publică generală şi 

mai puţin politicianistă, precum referendumul. 

Aveţi acum ocazia de a demonstra constănţenilor că banii publici sunt 

cheltuiţi în funcţie de necesităţile judeţului şi nu de necesităţile PSD.  

 

Mihai PETRE 

Consilier Judeţean PDL 


